
Locatari nemulţumiţi de modul în care se facturează consumul de gaz
Luni, 28 Septembrie 2009 08:49 - 

Locatarii blocului B2 din Piaţa 1 Decembrie 1918 din Sighet, chiriaşi în imobilul de tip ANL, sunt
nemulţumiţi de modul în care se facturează consumul de gaz. În opinia majorităţii, aceste
calcule se fac defectuos, creând discrepanţe financiare între consumatori.

Alimentarea cu gaz a blocului se realizează printr-o centrală comună. Prin urmare, există un
singur contor care înregistrează consumul. Acesta se citeşte de către administrator şi cantitatea
de gaz consumată se împarte la toţi consumatorii. În apartamente sunt şi contoare pentru
consumul de apă caldă, apa fiind încălzită tot cu gaz. 
"Modul în care se facturează consumul de gaz este de-a dreptul haotic. Nu-i drept ca unii să
plătească mai puţin, chiar dacă folosesc mai mult, iar alţii să plătească mai mult. M-am adresat
Primăriei Sighet, în dorinţa de a se reglementa modul de facturare. Dar, în loc să mi se rezolve
situaţia, mi-a tăiat apa caldă, pe motiv că am refuzat să plătesc o factură ce mi s-a părut
exagerată", a spus Ştefania Istrate.
Respectivele calcule sunt făcute de administratori, care varsă banii apoi la primărie. Locatarii
solicită o chitanţă pentru a vedea concret consumul, după părerea lor, nejustificat de mare.
"Pentru a nu exista situaţii de acest gen, ne dorim să se afişeze lunar facturile şi să se elibereze
chitanţele către furnizori, pentru a nu se ajunge ca energia termică să coste (pe metru liniar)
diferit - 42 lei în blocul B2, 37,5 lei în B3 şi 40 lei în B4. Căldura este distribuită în mod egal şi
nu este firească această diferenţă", a adăugat Ştefania Istrate.

  
Soluţia propusă de directorul Berg Sistem Gaz este contorizarea individuală. 
"Este o mare greşeală folosirea contorului colectiv. Recomand primăriei să treacă la instalarea
contoarelor individuale. În felul ăsta, nu ar mai exista diferenţe mari de preţ la facturi. Am avut
discuţii cu cei de la primărie, în care i-am rugat să aplice sistemul de contorizare individual, ca
să pună capăt acestei situaţii", a spus ing. Petre Lazarciuc, directorul Berg Sistem Gaz. 
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